
 
 
 

Besluitenlijst raadsvergadering gemeente Súdwest-Fryslân  
2 februari 2023 
 
Voorzitter  mw. J.A. de Vries 

Griffier  mw. G.W. Stegenga 
  
Aanwezig  
PvdA  mw. A. Bouwhuis, dhr. J. Feenstra, dhr. B. de Jong, dhr. P.J. Scholtanus, mw. P. van der Veer,  

mw. P.J. van der Veer, dhr. P. Visser 
CDA  mw. U. Attema-de Groot, dhr. J. de Boer, dhr. A.D. Doedel, mw. S. Joustra, dhr. H.M. Ketelaar, 

dhr. T. de Vries, dhr. B. van der Werf  
FNP  mw. C. Bergstra-Veldhuis, dhr. T.A. Bouwhuis, dhr. D.J.F. Blom, dhr. R.J. van der Leij,  

mw. J. Ruiter-Postma, dhr. S. Rypma 
VVD  mw. D.B. Kruit, dhr. M.W.J.M. de Man, dhr. S. de Witte (vanaf 19.10 uur) 
GBTL  dhr. S.A. Hettinga, mw. C. van der Hoek,  
D66 dhr. L.M. Adema, mw. M. de Vries 
NIEUW SOCIAAL mw. J.L. Engelmoer-Leeuwen, dhr. P. Greidanus 
VNLB dhr. S.L. Hottentot 
GROENLINKS  dhr. E. Cnossen, mw. I. Koopmans-Douma 
ChristenUnie  mw. G. Horjus-Vos 
Forum voor Democratie dhr. H. Jellema 
  
Afwezig                                  mw. M. Roskam (PvdA), dhr. C. Riezebos (VNLB) 
  
Mede aanwezig                      wethouders dhr. B. Dam, dhr. H.R. de Boer, mw. M. Poelman, dhr. M. Rietman (vanaf 19.10 uur), 

mw. P.B. van den Akker en directeur-secretaris K. Strijker 
dhr. B. van der Veen (VNLB) 

 
 
 
1. Opening 
 De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen welkom.  

 
2. Vaststellen agenda 
 De agenda wordt vastgesteld met dien verstande dat agendapunt 9 als eerste raadsvoorstel wordt 

behandeld en de volgende agendapunten worden overgeheveld naar de hamerstukken: 
- agendapunt 11 | vestigen voorkeursrecht percelen grond te Easterein 
- agendapunt 12 | aanwijzing accountant 2023-2025 

 
en de volgende motie wordt toegevoegd als agendapunt 13: 

- -    motie VNLB I vuurwerk concentreren 
-  

3. Mededelingen 
Van deze mogelijkheid wordt geen gebruik gemaakt. 

  
4. Actuele vragen 
 Mevrouw Attema (CDA) | voortgang Knarrenhof. 

 
Voor de beantwoording wordt verwezen naar het audioverslag. 

  
5. Vaststellen van het verslag van de besloten raadsvergadering van 13 december 2022 en de 

besluitenlijst van 22 december 2022  
 Het verslag van de besloten raadsvergadering van 13 december 2022 en de besluitenlijst van 22 

december 2022 worden vastgesteld. 
Er wordt kennis genomen van de lijst met toezeggingen/acties. 

  
6. Benoeming commissielid  

Besluit: 
De heer B (Bertus) van der Veen namens de fractie Volkspartij in Nederlands Belang te benoemen als 
commissielid niet zijnde raadslid van de commissie Boarger en Mienskip. 

  
Bespreekstukken 

9.  Sluiting OBS De Fôlefinne te Easterwierrum 
 Besluit: 

De instandhouding van de openbare basisschool (OBS) De Fôlefinne te Easterwierrum niet zelf over  
te nemen.  
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Het voorstel wordt aangenomen met 32 stemmen voor en 2 stemmen tegen. 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6 2* 3 2  1 2 1 1 32 

Tegen       2     2 

 
 
Motie NIEUW SOCIAAL | inrichting onderwijshuisvesting | pagina 6 
 
Motie wordt ingetrokken.  
 
*i.v.m. het voorkomen van belangenverstrengeling heeft de heer De Man (VVD) niet gestemd. 
  

7. Actualisatie Programmabegroting 2023 
 

 Amendement PvdA, FNP, NIEUWSOCIAAL | verkeersveiligheid | pagina 8 
 
Het amendement wordt aangenomen met 23 stemmen voor en 12 stemmen tegen. 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6    2   1  23 

Tegen    3 3 2  1 2  1 12 

 
 

 Amendement PvdA, FNP, NIEUW SOCIAAL | voorkomen tekorten jeugdzorg | pagina 9 
 
Het amendement wordt aangenomen met 24 stemmen voor en 11 stemmen tegen. 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6    2 1  1  24 

Tegen    3 3 2   2  1 11 

 
 

 Besluit: 
- de actualisatie van de begroting 2023 vast te stellen met dien verstande dat: 

1. voor verkeerskundige knelpunten 50% van de middelen  voor de ‘elektrificatie 
wagenpark’ wordt ingezet; 

2. in dekking van de mogelijke tekorten in de jeugdzorg wordt voorzien door 50% van de  
middelen voor de ‘elektrificatie wagenpark’ in te zetten ; 

     - het college te mandateren om over een deel van het Ontwikkelfonds te beschikken tot een 
       maximum van €350.000,- per jaar. 
 

 Motie CDA, GL | extra jongerenwerkers, ouderenwerkers, dorpencoördinatoren | pagina 10 
 
De motie* wordt aangenomen met 27 stemmen voor en 8 stemmen tegen. 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6  3 2   2   27 

Tegen    3   2 1  1 1 8 

 
*Dit betrof in eerste instantie een amendement. Tijdens de vergadering is het amendement omgezet 
in een motie en in stemming gebracht.  
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 Motie CDA, D66, CU | fietspad langs van Panhuyskanaal | pagina 11 

 
De motie wordt verworpen met 11 stemmen voor en 24 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor  7    2  1  1  11 

Tegen 7  6 3 3  2  2  1 24 

 
 

 Motie FNP, CDA, PvdA, GBTL, D66, Cu, GL | nije fytspont | pagina 13 
 
De motie wordt aangenomen met 29 stemmen voor en 6 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6  3 2 Engelmoer 1 2   29 

Tegen    3   Greidanus   1 1 6 

 
 

 Motie GL, D66, CDA, FNP | SWF maak werk van Open Hiring | pagina 15 
 
De motie wordt aangenomen met 27 stemmen voor en 8 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6  
Van der 

Hoek 
2 2  2   27 

Tegen    3 2   1  1 1 8 

 
 

 Motie D66, CU, GL | BiblioBus | pagina 17 
 
De motie wordt verworpen met 10 stemmen voor en 25 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor     3 2  1 2 1 1 10 

Tegen 7 7 6 3   2     25 

 
 

 Motie NIEUW SOCIAAL | overbodig maken ontbijt op scholen | pagina 19 
 
De motie wordt verworpen met 6 stemmen voor en 29 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor     3  2    1 6 

Tegen 7 7 6 3  2  1 2 1  29 
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 Motie NIEUW SOCIAAL | belijning wegen buitengebieden  | pagina 21 
 
De motie wordt verworpen met 7 stemmen voor en 28 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor     3  2   1 1 7 

Tegen 7 7 6 3  2  1 2   28 

 
 

8. Funderingsaanpak Veenweide Fryslân  
 Besluit: 

Vast te stellen de Funderingsaanpak. 
 
Het voorstel wordt met algemene stemmen aangenomen.  
 

10. Vestigen voorkeursrecht perceel grond te Oppenhuizen  
 Besluit: 

Een perceel grond aan de Afkelânsdyk in Oppenhuizen, kadastraal bekend gemeente OPH00, sectie G 
nummer 292, op grond van artikel 2 en 5 van de Wet Voorkeursrecht Gemeenten aan te wijzen als 
grond waarop de artikelen 10 tot en met 15, 24 en 26 van de Wet Voorkeursrecht Gemeenten van 
toepassing zijn. 
 
Het voorstel wordt aangenomen met 28 stemmen voor en 7 stemmen tegen. 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6 3 Walinga 2   2   28 

Tegen     2  2 1  1 1 7 

 
 

 Hamerstukken 
11. Vestigen voorkeursrecht percelen grond te Easterein  
 Besluit: 

Twee percelen grond aan de van Eijsingaleane te Easterein, kadastraal bekend gemeente OTE00, 
sectie H nummers 152 en 146, op grond van artikel 2 en 5 van de Wet Voorkeursrecht Gemeenten 
aan te wijzen als gronden waarop de artikelen 10 tot en met 15, 24 en 26 van de Wet Voorkeursrecht 
Gemeenten van toepassing zijn. 
 
Het voorstel wordt met algemene stemmen aangenomen, waarbij de fractie NIEUW SOCIAAL wordt 
geacht te hebben tegengestemd.  
 
Stemverklaring de heer Greidanus (NIEUW SOCIAAL) | voor de stemverklaring wordt verwezen naar 
het audioverslag. 
 

12.  Aanwijzen accountant 2023-2025 
 Besluit: 

Baker Tilly B.V. voor de boekjaren 2023 tot en met 2025 aan te wijzen als accountant van de 
gemeente Súdwest-Fryslân met een toekomende optie tot verlenging van maximaal twee maal twee 
jaar (totaal maximaal 7 jaar). 

  
13. Motie VNLB | centreren vuurwerk | pagina 22 
  

De motie wordt verworpen met 1 stemmen voor en 34 stemmen tegen.  
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor        1    1 

Tegen 7 7 6 3 3 2 2  2 1 1 34 
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14. Sluiting 
 De voorzitter sluit de vergadering om 22.51 uur. 

 
 
 
Aldus vastgesteld op  
9 maart 2023, 
 
 
 
 
mr. drs. J.A. de Vries, 
voorzitter 

G.W. Stegenga, 
raadsgriffier 
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr. 9 
 

  
Van  : Nieuw Sociaal (Pieter Greidanus) 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : Inrichting onderwijshuisvesting 
  
Datum raadsvergadering : 02-02-2023 
  

  
Gehoord de beraadslaging;  
 
De discussie in de commissie BM over het sluiten van de school in Easterwierum is goed geweest. Het is 
duidelijk wie waar voor verantwoordelijk is, de gemeente voor de huisvesting en onderhoud van de 
onderwijsvoorzieningen en de scholenkoepels over de inrichting en het beleid op het Onderwijs in de 
dorpen wijken en steden. De dorpen, waar schoolsluiting dreigt, zoals nu in Easterwierum hebben de 
uitdaging om alle kinderen uit het dorp naar de school in het dorp te laten gaan. Dit te doen in 
samenwerking met de ouders van de kinderen natuurlijk. Voor de leefbaarheid van een dorp of een regio is 
een onderwijsvoorziening van grote waarde. Dit besef is er bij de scholenkoepel KYK zeker. Wanneer de 
school tijdelijk, 1 of 2 jaar, onder de 23 leerlingen komt dan gaat men de school niet sluiten. Het is goed 
dat de MR van de school in Easterwierum op korte termijn kan laten laten zien dat er de komende jaren 
voldoende leerlingen ingeschreven zijn voor de school in Easterwierum.Wanneer dit mogelijk is kan de 
sluiting van de school opnieuw worden beoordeelt en mogelijk heroverwogen.  
 
De voorwaarden voor ouders om te kiezen voor een school voor hun kinderen is niet alleen het onderwijs. 
Het aanwezig zijn van voorzieningen als BSO, TSO en kinderopvang zijn zaken die de keuze van de ouders 
voor een school mede bepalen. Het is van belang dat hier in een nieuw IHP, samen met de scholenkoepels 
serieus aandacht aan wordt gegeven. Het is voor de leefbaarheid op het platteland belangrijk dat spreiding 
van het onderwijs in de regio optimaal geregeld is. Basisonderwijs bereikbaar voor alle kinderen, met 
voorzieningen waar de huidige tijd om vraagt en die nodig zijn voor een optimale leer en werkomgeving. 
Het wonen, werken en leven op het platteland moet aantrekkelijk blijven voor iedereen die de keuze 
maakt om te kunnen wonen waar men zelf voor kiest. 
 
overwegende dat: 
  

− Nieuw Sociaal van mening is dat de gemeente samen met de scholenkoepel/verenigingen in moet gaan 
zetten op voldoende aanbod van modern onderwijs in de verschillende regio’s binnen de gemeente; 

−  de discussie over het sluiten van een school niet op deze manier hoeft te worden gevoerd omdat er   
 een goede onderwijsvoorziening in de regio aanwezig is; 

−  het goed zou zijn dat er een communicatieplan samen met de scholenkoepels/verenigingen wordt   
 opgesteld waarin staat omschreven hoe om te gaan wanneer een schoolsluiting aan de orde is; 

−  in het nieuwe IHP een goede spreiding van onderwijsvoorzieningen in de regio een voorwaarde is. Deze  
 onderwijsvoorziening passend is bij de huidige eisen en voorwaarden van deze tijd. 

 
 
Dictum:  
verzoekt het college: 

− Bij het opstellen van het nieuwe IHP de voorwaarde wordt opgenomen dat de onderwijshuisvesting op 
het platteland en de regio optimaal wordt ingericht. 

− Dat deze onderwijsvoorzieningen, ook de BSO, TSO en kinderopvang e.a nodige voorzieningen 
aanbieden. 
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− Samen met alle onderwijskoepels/verenigingen een IHP op te stellen passend bij de veranderingen van 
deze tijd en dit in te zetten voor de lange termijn. 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
 

 
Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
 
De motie wordt ingetrokken. 
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AMENDEMENT (artikel 30 RvO) 

 
Van : Johan Feenstra (PvdA) 

FNP, Nieuw Sociaal 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  

Agendapunt : 7.  
  
Onderwerp : Actualisatie begroting - verkeersveiligheid 
  
Datum raadsvergadering  : 2 februari 2023 
  

1.  Voorgenomen besluit zoals opgenomen in het raadsvoorstel: 
- de actualisatie van de begroting 2023 vast te stellen. 
- het college te mandateren om over een deel van het Ontwikkelfonds te beschikken tot een 
  maximum van €350.000,- per jaar. 

 
2.  Voorgesteld wordt het voorgenomen besluit genoemd onder 1. als volgt te wijzigen in: 

- de actualisatie van de begroting 2023 vast te stellen met dien verstande dat voor verkeerskundige 
  knelpunten 50% van de middelen  voor de ‘elektrificatie wagenpark’ wordt ingezet; 
- het college te mandateren om over een deel van het Ontwikkelfonds te beschikken tot een 
  maximum van €350.000,- per jaar. 

 

 
Toelichting: 
In de gemeente is op sommige locaties sprake van verkeersonveilige situaties. In de actualisatie van de 
begroting wordt gedeeltelijk voorzien in het oplossen daarvan. Met meer inzet op verkeersveiligheid kan 
het ongevalrisico worden verkleind en overlast gevende situaties (waaronder bijvoorbeeld sluipverkeer) 
worden beperkt. Dit bevordert ook de leefbaarheid.  
 
In financiële dekking van onderhavige problematiek is nog niet voorzien. Dit is mogelijk door inzet van 
ongeveer 50% van middelen voor de ‘elektrificatie wagenpark’ (pagina 6). Dit komt neer op extra 
middelen voor het verbeteren van de verkeersverveiligheid van € 87.000 (2024), € 175.000 (2025) en 
oplopend naar structureel € 275.000 in 2026.  
 

Dit amendement is  
 Overgenomen 
 Aangenomen 
  Verworpen 

 
 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
Stemverhouding 

 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6    2   1  23 

Tegen    3 3 2  1 2  1 12 
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AMENDEMENT (artikel 30 RvO) 

 
Van : Johan Feenstra (PvdA) 

FNP, Nieuw Sociaal 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  

Agendapunt : 7.  
  
Onderwerp : Actualisatie begroting – voorkomen tekorten jeugdzorg 
  
Datum raadsvergadering  : 2 februari 2023 
  

1.  Voorgenomen besluit zoals opgenomen in het raadsvoorstel: 
     - de actualisatie van de begroting 2023 vast te stellen. 
     - het college te mandateren om over een deel van het Ontwikkelfonds te beschikken tot een 
       maximum van €350.000,- per jaar. 
 
2.  Voorgesteld wordt het voorgenomen besluit genoemd onder 1. als volgt te wijzigen in: 
     - de actualisatie van de Programmabegroting 2023 vast te stellen met dien verstande dat in dekking  

  van de mogelijke tekorten in de jeugdzorg wordt voorzien door 50% van de middelen voor de         
‘ elektrificatie wagenpark’ in te zetten ; 

     - het college te mandateren om over een deel van het Ontwikkelfonds te beschikken tot een 
       maximum van €350.000,- per jaar. 

 
Toelichting: 
Voor de jeugdzorg zijn oplopende tekorten berekend van € 750.000 (zie pagina 12 van de notitie 
“actualisatie begroting”). Voor een bedrag van structureel € 500.000 is daar in de actualisatie in voorzien. 
Dit is lager dan de € 750.000. Het is op dit moment afwachten hoe hoog de structurele uitgaven precies 
gaan worden. M.a.w. er is sprake van een financieel risico van het verschil te weten € 250.000,=.  
 
Het is vanuit het oogpunt van goed financieel beleid van belang om voorzichtig om te gaan met de 
financiële risico’s in de jeugdzorg. Ook extra bezuinigingen moeten worden voorkomen. Daarbij is in het 
coalitieakkoord benoemd dat het College wil inzetten op preventie en positieve gezondheid. Meer 
activiteiten in dorpen en wijken. Jongerenwerkers zijn daarbij essentieel.  
 
Daarom wordt voorgesteld in aanvullende dekking van de kosten van de jeugdzorg te voorzien en hiertoe 
de middelen van de ‘elektrificatie wagenpark’ (pagina 6) voor ca. 50% als dekking voor in te zetten. Dit 
komt neer op extra middelen voor de jeugdzorg van € 88.000 (2024), € 175.000 (2025) en oplopend naar 
structureel € 250.000 in 2026.  

 
Dit amendement is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 
 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

Stemverhouding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6    2 1  1  24 

Tegen    3 3 2   2  1 11 
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr. 7 
 
 
Van : Uilkje Attema (CDA) 

GL 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  

Onderwerp : Extra jongerenwerkers, ouderenwerkers,  
dorpencoördinatoren 

  
Datum raadsvergadering  : 2 februari 2023 
  

  
Dictum: 
roep het college op: 
om extra in te zetten op de werving van jongerenwerkers, ouderenwerkers, dorpencoördinatoren en/of 
andere ondersteuners en als prioriteit te oormerken binnen de inzet van de 1.7 miljoen. 
 

 
Toelichting: 
In het coalitie akkoord wordt aangegeven dat het kompas waar de volgende vier jaren op gevaren gaat 
worden het geluk en de positieve gezondheid van onze inwoners is. Daarnaast wordt in het coalitie 
akkoord benoemd dat ontmoeting essentieel is voor geluk en dat we gelukkig willen zijn met en in onze 
kernen. We zien echter dat het probleem van eenzaamheid onder ouderen en jongeren nog steeds groot 
is.( Eenzaamheid per gemeente, wijk en buurt (rivm.nl)) Hier worden in de begroting en de actualisatie al 
stappen in gemaakt, zoals onder andere het stimuleren van laagdrempelige activiteiten in 
ontmoetingsruimten. Om breder dan in de ontmoetingsruimte, in alle kernen en de gehele kernen, zorg te 
dragen voor vroegsignalering van zorg- en ondersteuningsvragen en het voorkomen en verlichten van 
eenzaamheid dienen er niet enkel activiteiten worden gestimuleerd, maar ook actief worden ingezet op 
ontmoeten en meedoen door middel van het inzetten van extra jongerenwerkers, ouderenwerkers, dorpen 
coördinatoren en/of andere ondersteuners.  
 
 

 
Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
  Verworpen 

 
 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
 
 
Stemverhouding 
 

 
  PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 

NIEUW 
SOCIAAL 

VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6  3 2   2   27 

Tegen    3   2 1  1 1 8 

 

https://www.rivm.nl/media/smap/eenzaamheid.html?gemeente=S%C3%BAdwest-Frysl%C3%A2n
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr. 7 
 

  
Van  : CDA, Uilkje Attema 

D66, CU 
 

Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : Fietspad langs van Panhuyskanaal 
  
Datum raadsvergadering : 2 februari 2023 
  

  
Gehoord de beraadslaging; 
 
De gemeenteraad heeft op 20 november 2022 een brief ontvangen van de dorpsbelangen van Allingawier, 
Exmorra en Tjerkwerd. In deze brief stond de reeds lang gekoesterde wens voor een fietspad langs het van 
Panhuyskanaal centraal. Momenteel kan er gewandeld worden aan de noordkant van het kanaal. De dorpen 
willen om meerdere redenen graag zien dat er ook gefietst kan worden. Deze wens is niet nieuw maar 
bestaat al 25 jaar.  
 
overwegende dat: 
 

− in de actualisatie van de begroting staat dat de gemeente een echte fietsgemeente is met een groot 
netwerk van fietspaden tussen de dorpen en steden; 

− de basisschool in Tjerkwerd een goed alternatief kan zijn voor kinderen uit Allingawier en Exmorra 
aangezien de basisschool in Exmorra onlangs is gesloten. Het fietspad zorgt voor de noodzakelijke 
verbinding; 

− de aangelegde fietstunnel onder de N359 met de aanleg van het fietspad ook (eindelijk) optimaal 
wordt benut. Ook sluit het fietspad dan aan op de reeds bestaande fietsroute richting Makkum; 

− een fietspad langs het van Panhuyskanaal de verdere samenwerking van de dorpen kan versterken op 
kerkelijk, cultureel en toeristisch gebied (denk aan Aldfaers Erf); 

− de dorpen contact hebben gehad met het Wetterskip over het initiatief. Mogelijk kan het Wetterskip 
werk-met-werk maken zodra ze de polderkade gaat versterken. 

 
 

 
Dictum:  

− verzoekt het college 
 

- Een verkenning te verrichten naar de technische en financiële aspecten van een fiets- en wandelpad ten 
noorden of ten zuiden van het van Panhuyskanaal. 

- Om voor oktober 2023 te komen met een raadsvoorstel voor de aanleg van een fiets- en wandelpad langs 
het van Panhuyskanaal.  

- De raad d.m.v. actieve informatie te informeren indien het college niet met een raadsvoorstel komt, 
uiteraard met een duidelijke onderbouwing. 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
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Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
Stemverhouding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor  7    2  1  1  11 

Tegen 7  6 3 3  2  2  1 24 
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MOASJE (kêst 31 RvO) 

 
Nei oanlieding fan agindapunt fan de ried nr. 7  
  

  
Fan  : Douwe Blom, FNP Súdwest-Fryslân 

CDA, PvdA, GBTL, D66, CU, GL 
  
Oan : De foarsitter fan de ried 
  
Ûnderwerp : Nije fytspont 
  
Datum riedsgearkomste  : 2 febrewaris 2023 
  
  

It beried heard; 
 
yn betinken hâlde dat: 
 

− it netwurk fan fytspaden en pontsjes in suksesfol en unyk toeristyske foarsjenning is; 

− der yn dat netwurk in ferbining ûntbrekt tusken Súdwest-Fryslân en De Fryske Marren;  

− dit gebiet ûnderdiel is fan it fraaie Nasjonaal Lânskip Súdwest-Fryslân; 

− us mienskiplike VVV Waterland van Friesland de pontsjes mei as titel ‘Oerstekke’ promoat;  

− fytspontsjes hieltyd populêrder wurde yn Fryslân, it farseizoen sûnt 2021 dan ek flink ferlinge is;  

− rekreaasje en toerisme wichtich is foar de ekonomy, wurk en leefberens yn Súdwest-Fryslân; 

− sawol ynwenners as rekreanten tankber gebrûk meitsje fan alle fytspaden en pontsjes; 

− foar oanfoljende ynformaasje sjoch side 2. 

 
Diktum:  
fersiket it kolleezje: 
yn 2023 mei in plan te kommen foar in fytspont tusken (yn e omkriten fan) de Hommerts en Langwar. 

 
en giet oer ta de oarder fan de dei. 

 
Dizze moasje is  

 Oernommen  
 Oannommen 
 Fersmiten 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
Stimferhâlding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6  3 2 Engelmoer 1 2   29 

Tegen    3   Greidanus   1 1 6 
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Oanfoljende ynformaasje: 
  
 

- Fergelykbere pontsjes binne der bygelyks by: Terherne, Grou en Earnewâld.   
 
- Oersicht fan pontsjes yn ‘e Súdwesthoeke. Link: Overzicht van alle pontjes in Zuidwest 

Friesland | VVV Friesland Zuidwest (waterlandvanfriesland.nl) 

 
 
 

 
- Besteande fytsrûtes geane oer  

A. Snits of B.  Spannenburg 
 
          Mooglike lokaasje fytspont 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
  

https://www.waterlandvanfriesland.nl/nl/routes/pontjes-in-zuidwest-friesland?sort=popularity&order=desc
https://www.waterlandvanfriesland.nl/nl/routes/pontjes-in-zuidwest-friesland?sort=popularity&order=desc
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr. 7 
 

  
Van  : Idske Koopmans, GrienLinks  

D66, CDA, FNP 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : SWF maak werk van Open Hiring  
  
Datum raadsvergadering : 2 februari 2023  
  

  
Gehoord de beraadslaging: 
 
Het arbeidsvraagstuk heeft voor de gemeente Súdwest-Fryslân als werkgever hoge prioriteit. De kloof 
tussen vraag en aanbod moet dan ook snel worden overbrugd gezien de krapte op de huidige arbeidsmarkt. 
De traditionele wervings- en solicitatieprocedures zijn vaak ingewikkeld en duren lang. Onder meer het 
concept Open Hiring kan een positieve bijdrage leveren om talent te vinden en binden voor onze 
werkgevers in Súdwest-Fryslân, waardoor ons arbeidspotentieel (nog) beter wordt benut.   
 
overwegende dat: 

− Open Hiring de sollicitatieprocedure verkort en drempels verminderd. Uit diverse onderzoeken blijkt 
dat mensen die om welke reden dan ook moeite hebben met de gebruikelijke wijze van 
sollicitatieprocedures (bijvoorbeeld door laaggeletterdheid, leeftijd, herinstromers, afkomst, een 
beperking, geen opleiding, gat in de CV of sollicitatievrees) met Open Hiring gemakkelijker en met 
meer (zelf)vertrouwen tot de arbeidsmarkt kunnen toetreden;   

− met Open Hiring de werkgever onbewuste vooroordelen uit sluit en kansen creëert bij aanhoudende 
personeelstekorten. Open Hiring kan dan ook een bijdrage leveren aan een meer inclusieve 
arbeidsmarkt (o.a. bewustwording van eigen wervingsstrategie), bevordert het social werkgeverschap 
en maakt maatschappelijke impact;  

− in het huidige regeerakkoord opgenomen staat dat ook de overheid aan de slag moet gaan met de 
mogelijkheden van Open Hiring;  

− de gemeente Súdwest-Fryslân geen invloed heeft op het selectieproces van andere werkgevers. Wel 
kan Súdwest-Fryslân als werkgever zijnde een van de eerste gemeenten zijn die zelf aan de slag gaat 
met het concept Open Hiring. En zodoende een voorbeeld geven en aanjager zijn voor Open Hiring. Dit 
om andere werkgevers in Súdwest-Fryslân voor deze laagdrempelige en kansrijke wijze van werving te 
enthousiasmeren. Immers goed voorbeeld doet volgen.  

 

 
Dictum:  
verzoekt het college: 

- In het kader van de arbeidsmartkpositionering en de nog uit te voeren campagne, een pilot te 
starten om binnen de gemeente Súdwest-Fryslân aan de slag te gaan met Open Hiring. 

- Na een jaar deze pilot te evalueren en de raad hierover actief te informeren.   
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
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Deze motie is  
 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

……………………………………………… 
Griffier 

 
Stemverhouding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor 7 7 6  
Van der 

Hoek 
2 2  2   27 

Tegen    3 2   1  1 1 8 
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr. 7  
 

  
Van  : D66 (Mare de Vries) 

CU, GL 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : BiblioBus 
  
Datum raadsvergadering : 2 februari 2023 
  

  
Gehoord de beraadslaging; 
 
overwegende dat: 

− er in de commissievergadering van 2 november 2022 zorgen zijn geuit over de bereikbaarheid van de 
bibliotheek voor de inwoners van Súdwest-Fryslân; 

− de bibliotheek maatschappelijke taken heeft; zoals het digitaal loket overheid, het repair café en 
ondersteuning bij laaggeletterdheid; 

− de bibliotheek steeds meer maatschappelijke taken op zich neemt; zoals het aanbieden van de warme 
huiskamer om verlichting te bieden bij de huidige energiearmoede; 

− de bibliobus naast het uitlenen van boeken dezelfde maatschappelijke functie kan vervullen; zoals 
bijvoorbeeld ondersteuning bij digitale zaken; 

− er een samenwerking kan ontstaan met andere partijen die een gelijksoortige uitdaging hebben om hun 
diensten dichtbij de inwoners te brengen. Denk hierbij aan de gemeente, een zorgverzekeraar en/of 
woningbouwvereniging.  

 

 
Dictum: 
 
Verzoekt het college: 

− onderzoek te doen naar het introduceren van een BiblioBus in Súdwest-Fryslân en de kosten voor dit 
onderzoek te dekken uit de Algemene Reserve. 

− uiterlijk 1 oktober 2023 te raad via actieve informatie te informeren over de uitkomsten van het 
onderzoek. 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
 

 
Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 
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Stemverhouding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor     3 2  1 2 1 1 10 

Tegen 7 7 6 3   2     25 
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr. 7 
 

  
Van  : Nieuw Sociaal I Pieter Greidanus 

 
Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : Overbodig maken ontbijt op scholen 
  
Datum raadsvergadering : 2 februari 2023 
  

  
Gehoord de beraadslaging; 
 
Er is een probleem in Nederland dat kinderen zonder ontbijt naar school gaan. Het zonder ontbijt naar 
school gaan heeft een negatief effect op de motivatie en de leerprestaties van de kinderen en de 
jongeren. Op dit moment trekt de landelijke overheid miljoenen uit om ontbijt op de basisscholen 
mogelijk te maken. Daarnaast trekt de landelijke overheid geld uit om ook te kijken of lunchpakketten 
ingezet kunnen worden om jongeren gemotiveerd en met voldoende voedsel aan het onderwijs te laten 
deelnemen. Tijdens de commissievergadering heeft de wethouder aangegeven dat in SWF nog eens zes 
scholen gaan deelnemen aan het ontbijtproject basisscholen, naast de al bestaande projecten op de 
Thomas van Aquino school en de Wyken in Sneek. 
 
overwegende dat: 
 

− Nieuw Sociaal van mening is dat het verzorgen van een ontbijt op de bassischolen een zeer 
onwenselijke ontwikkeling is in de samenleving en dat wij dit als gemeente SWF niet accepteren en 
ook niet gaan faciliteren; 

− Nieuw Sociaal graag zou zien dat het college, met de gebiedsteams ouders/verzorgers, duidelijk in 
beeld brengt wat de reden/oorzaak is waarom kinderen thuis geen ontbijt krijgen? Wanneer de 
reden/oorzaak duidelijk is dan kunnen betrokken ouders/verzorgers geholpen worden om te 
voorkomen dat de kinderen zonder ontbijt naar school gaan; 

− met deze aanpak Nieuw Sociaal wil voorkomen dat schoolontbijt een structurele voorziening wordt. Dit 
in het belang van de betrokken ouders/gezinnen en de kinderen. Wanneer de verantwoordelijkheid 
van ouders/verzorgers wordt overgenomen door de gemeente of anders, dan wordt de oorzaak van het 
probleem niet opgelost. 

 

 
Dictum:  
verzoekt het college: 

− Onderzoek te doen naar de redenen/oorzaak waarom kinderen thuis geen ontbijt krijgen. 

− Dit onderzoek te financieren vanuit de post ‘aanpak armoede’, met wanneer nodig een aanvulling 
vanuit de algemene reserve. 

− De uitkomst van het onderzoek te delen met de VFG en VNG. Dit om duidelijk te maken dat de 
gemeenten op deze manier niet gaat meewerken aan de uitvoering van een regeling, waarvan niet 
duidelijk is wat de oorzaak van het probleem is en daarmee een probleem niet wordt opgelost. 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
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Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
Stemverhouding 
 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor     3  2    1 6 

Tegen 7 7 6 3  2  1 2 1  29 
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Naar aanleiding van agendapunt van de raad nr.7 

  
Van  : Nieuw Sociaal, Pieter Greidanus 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : Actualisatie begroting - Belijning buitengebied 
  
Datum raadsvergadering : 2 februari 2023 
  

  
Gehoord de beraadslaging; 
 
overwegende dat: 

− veiligheid een belangrijk onderwerp is van het college en ons allen; 

− in de buitengebieden niet op alle plekken en op korte termijn fietspaden gerealiseerd kunnen en zullen 
worden; 

− belijning en veiligheid te lang op een laag pitje hebben gestaan i.v.m. bezuinigingen, zodat wegen  
     zoals o.a. Kliuw Hidaard/Hartwerd, Hartwerd/Burgwerd, Bozum/Easterwierrum, Stavoren/Warns als  
     onveilig zijn ook volgens de inwoners. 
 

 
Dictum: 
verzoekt het college: 

− De onverlichte wegen in de buitengebieden, die conform het beleid geen erftoegangsweg zijn, op basis 
van de verhardingssoort in kaart te brengen.  

− Op basis van bovengenoemd punt een meerjarenplan te maken die ziet op het aanbrengen van 
belijning op de onverlichte wegen in de buitengebieden. 

−  De kosten voor het in kaart brengen van de wegen, het maken van een meerjarenplan en het 
aanbrengen van de belijningen te dekken uit de Algemene Reserve. 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
 

 
Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
Stemverhouding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor     3  2   1 1 7 

Tegen 7 7 6 3  2  1 2   28 
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MOTIE (artikel 31 RvO) 

 
Motie over een niet op de agenda opgenomen onderwerp. 
 

  
Van  : Volkspartij in Nederlands Belang  

(Simon Hottentot) 
  
Aan : De voorzitter van de raad 
  
Onderwerp : Vuurwerk concentreren 
  
Datum raadsvergadering : 2 februari 2023 
  

  
Overwegende dat: 

− er afgelopen jaarwisseling 1253 vuurwerkslachtoffers zijn gevallen, waarvan 42% brandwonden, 
     25% oogletsel en 389 mensen op de spoedeisende hulp zijn beland. Dit aantal hoger lag dan voor de     
     Coronapandemie; 

− illegaal vuurwerk steeds meer schade aanricht aan dier, mens en millieu; 

− Hulpdiensten als politie, brandweer en ambulance personeel onder een hogere werkdruk komen te 
staan en daarbij vaak belaagd worden; 

− het de gemeenschap (onnodig) veel geld kost. 
 

 
Dictum:  
roept het college op 
 
- onderzoek te doen om binnen de woonkernen plekken aan te wijzen om in gezamelijkheid  
     vuurwerkshows te organiseren zonder tekort te doen aan de “vuurwerktraditie” en het “Mienskip  
     gevoel”. 
- de uitkomsten van het onderzoek uiterlijk op 1 november 2023 aan de raad aan te bieden. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 

 
Deze motie is  

 Overgenomen 
 Aangenomen 
 Verworpen 

 

 
 
……………………………………………… 
Griffier 

 
Stemverhouding 
 

 PvdA CDA FNP VVD GBTL D66 
NIEUW 

SOCIAAL 
VNLB GL CU FvD TOTAAL 

Voor        1    1 

Tegen 7 7 6 3 3 2 2  2 1 1 34 
 

 


